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حكايتقرصهاياغتشاشآفرين
 ماجراي پيداشدن قرص در برخي مواد غذايي، اين روزها موجب نگراني 
جدي در ميان مصرف کنندگان و به ويژه خانواده ها ش��ده است. البته 
مسئولان امر همچنان در حال تحقيق در خصوص منشأ اين قرص ها 
هستند و تا به نتيجه رسيدن اين بررس��ي ها بايد صبر کرد، اما برخي 
نكات تأمل برانگيز در پيرامون اين ماجراي عجيب هست که نمي توان 

به سادگي از کنار آنها گذشت. 
نخس��ت؛ مجاورت زماني کش��ف اين خوراکي  هاي آل��وده به قرص با 
اغتشاشات بنزيني 1398، چيزي نيست که بتوان آن را ناديده گرفت. 
درست در اوج نارضايتي  افكار عمومي از عملكرد مسئولان اجرايي، خبر 
توزيع مواد خوراکي محتوي قرص هاي مشكوك، بسان بنزيني است که 
روي آتش گداخته آشوب بنزيني ريخته مي شود. همان زمان که جامعه 
بيش از هميشه نيازمند علائم و نشانه هاي آرامش بخش است، ناگهان 
امنيت رواني خانواده ها بر هم مي ريزد و موجي از نگراني در ميان مردم 
منتشر مي گردد. آيا مي توان به آساني عبور کرد و در خصوص ارتباط 

اين خبر با حوادث اخير تأمل نكرد؟
آيا نمي توان احتمال داد آش��وب هاي طراحي شده از سوي دشمن در 
واقع در دو سطح تعريف شده باشد؛ نخست اغتشاشات ميداني و دوم 
اغتشاشات ذهني و در واقع اين سطح دوم، کاتاليزوري براي بقاي سطح 

نخست و يا شعله ورشدن دوباره آن باشد؟
دوم؛ همان روزهاي نخست بروز آش��وب در عراق، مزدوران جريان 
سعودي-صهيونيستي تلاش کردند اعتراضات مردمي در عراق را از 
موضوع ناکارآمدي دولت به مسائل ديگر منحرف و آماج آن را به جاي 
فساد، همسايه شرقي يعني ايران معرفي کنند. همان روزها بود که 
در اين چارچوب پويش هاي مشكوکي همچون تحريم کالاهاي ايراني 
در بازار عراق ب��ه راه افتاد و البته ناظران ب��ازار از طمع برخي رقباي 

منطقه اي براي حذف ايران از بازار ارزشمند عراق سخن گفتند. 
حال به ماجراي خوراکي هاي آلوده برگرديم. بنابر گزارش ها، موارد 
مكش��وفه مواد غذايي حاوي قرص، عمدتا در چند استان جنوبي و 
مرزي کشف شده که در واقع مسير صادراتي به کشورهاي همسايه 
و خصوصا کش��ورهاي عربي منطقه هس��تند. جالب اينجاست که 
هدف گذاری دقيقا روي کالاهايي رخ مي ده��د که مزيت صادراتي 
داشته و بازار مناس��بي در آن س��وي مرزها دارد. نيك مي دانيم که 
صنعت غذا يك��ي از مزيت دارترين مصاديق توليد صادراتي کش��ور 
است و در ش��رايط اتكا به صادرات غيرنفتي به جهت ارزآوري براي 
کش��ور تعيين کننده خواهد بود. درس��ت در اين ش��رايط در ميان 
محموله هايي که احتمالاً مقاصد صادراتي دارد، مواد آلوده کشف و 
رسانه اي مي گردد. اينك بايد پرسيد چه ارتباطي ميان اين کشفيات، 
پويش مش��كوك تحريم کالاي ايراني در بازار عراق و نيز سناريوي 

»فشار حداکثري« وجود دارد؟
در يك س��و اغتشاش��ات ميداني و ذهني به دنبال بر هم زدن ثبات و 
آرامش جامعه ايراني است و در سوي ديگر با تنگ تر کردن هرچه بيشتر 
حلقه محاصره اقتصادي به دنبال ايجاد مضيقه بيشتر معيشتي براي 
ايرانيان هستند. در واقع شاهد بروز يك حلقه مخرب هستيم که در يك 
سوي آن بي ثباتي سياسي اجتماعي و در سوي ديگر آن فشار اقتصادي 
است و دشمن اميدوار است با گرفتار کردن مردم ايران در زنجيره بسته، 

آنان را از پاي درآورد. 
بر اساس اين س��ناريو، فش��ار اقتصادي بيروني به تش��ديد نارضايتي 
معيشتي انجاميده و با تبديل اين نارضايتی ها به اغتشاشات خياباني، 
چرخه اقتصادي کشور کند ش��ده و دچار توقف خواهد شد. کندي و 
توقف توليد و اقتصاد، به نارضايتي بيش��تر جامع��ه منجر و اين حلقه 

مخرب همچنان تا جايي ادامه پيدا کند که به فروپاشي انجامد. 
البته ناگفته پيداست که بر خلاف طراحي هاي دشمن، انسجام دروني 
جامعه ايران و نيز ظرفيت هاي داخلي و منطقه اي بی ش��ماری که در 
اختيار ملت ايران است، اجازه تنگ تر شدن محاصره دشمن را نخواهد 
داد. اما نبايد از کيد دش��من غافل بود و از کنار آن به سادگي گذشت. 
بدون ترديد در ماه هاي آينده، خصوصا در روزهاي منتهي به انتخابات 
مجلس، شاهد برگ هاي ديگري از سناريوي دشمن خواهيم بود که از 

هم اکنون بايد خود را براي مواجهه با آنها آماده کرد!

محمدجواد اخوان

فرمان�ده كل س�پاه پاس�داران انق�اب اس�امي ب�ا بي�ان 
اينك�ه در عرصه هاي�ي ك�ه تح�ت فش�ارهاي جهان�ي قرار 
مي گيريم، بيش�تر پيش�رفت مي كنيم، گفت: متعهد هستيم 
ك�ه كش�ور را در هم�ه زمينه ه�ا از بيگان�ه بي ني�از كني�م. 
س��ردار حس��ين س��لامي صبح ديروز پس از بازديد از نمايشگاه 
»پيشگامان گام دوم انقلاب« در دانش��گاه علوم پزشكي بقيه الله 
الاعظم در جمع خبرنگاران گفت: دانشگاه بقيه الله الاعظم  يكي از 
دانشگاه هاي ممتاز علوم پزشكي کشور است که از اعضاي هيئت 
علمي بسيار برجس��ته اي برخوردار است. بعضي از اعضاي هيئت 
علمي دانشگاه علوم پزشكي بقيه الله در سطح کشور يا منطقه و 

حتي جهان جزو برجستگان اين شاخه از علوم بشري هس��تند. 
فرمانده کل سپاه ادامه داد: اين دانش��گاه با مسير و چشم اندازي 

که براي خود طراحي کرده، در حال حرکت به سمت تبديل شدن 
به يكي از برترين دانش��گاه هاي علوم پزشكي جهان هم در حوزه 
شكستن مرزهاي نوين دانش پزشكي و هم در سطح فناوري هاي 

پيش��رفته علوم پزش��كي اس��ت. 
س��لامي تأکيد کرد: م��ا حتما اين مس��ير را تقوي��ت مي کنيم و 
معتقديم که همه گام هاي اوليه براي رس��يدن به قله هاي بزرگ  
براي ما فراهم شده است. فرمانده کل س��پاه اضافه کرد: تحريم 
جهاني عليه کش��ور ما تنه��ا در عرص��ه اقتصادي نيس��ت بلكه 
تحريم هاي علمي، صنعتي و فناوري نيز عليه ما وجود دارد. وي 
يادآورشد: ما يك تجربه  ارزشمندي داريم و آن تجربه اين است 
که در عرصه هايي که تحت فشارهاي جهاني قرار مي گيريم بيشتر 
پيشرفت مي کنيم؛ دليل آن هم اين است که مجبور مي شويم به 

ظرفيت هاي داخلي خودمان رجوع کنيم و اس��تعدادهاي نهفته 
در ذهن جوانانمان را ش��كوفا کنيم و الگوها و مدل هاي پيشرفت 

را خودم��ان طراح��ي کني��م. 
سلامي افزود: آنچه که ما امروز در اين نمايشگاه ديديم قدم هاي 
بس��يار مثبت و درخش��اني بود هرچند اين ها گام ه��اي اوليه ما 
هستند ولي هيچ مس��ير طولاني بدون برداشتن نخستين گام ها 
طي نمي ش��ود. وي با بيان اينكه نخستين قدم ما بايد آزاد کردن 
انرژي هاي موجود در درون قلب ها و ذهن ها باشد، گفت: متعهد 
هستيم که کش��ور را در همه زمينه ها از بيگانه بي نياز کنيم و در 
اين مسير دانش��گاه بقيه الله بايد نيروي پيشران و موتور محرك 
و لوکوموتيو حرکت ما در مرزهاي دانش پزش��كي و فناوري هاي 

وابس��ته به آن باش��د. 

سردار سلامی:  متعهديم  كشور را  در همه زمينه ها  از بيگانگان  بي نياز  كنيم

سخنگوي دولت: 

سفربهژاپنربطيبهمذاكرهباامريكاندارد

چند روز پس از فضاسازی های جريان رسانه اي خاص 
 در داخل كشور كه از سفر روحاني به ژاپن به عنوان 
»يك گشايش اقتصادي با اشاره امريكا« ياد كردند 
تا به زعم خود مذاكره با امري�كا را به عنوان يك 
مطالبه عمومي جا بيندازند، سخنگوي دولت در 
واكنش به فضاسازي ها گفت: »سفر رئيس جمهور 
به ژاپن ربطي به مسائلي مثل مذاكره با امريكا ندارد. 
« او در عين حال افزود: » منتها معمولاً دوس�تان 
ژاپني ما حامل پيام ها و ابتكارعمل هايي هستند كه 
ما براي شنيدن آنها استقبال و بررسي مي كنيم. «

علي ربيعي که روز گذشته و در حاشيه نشست دولت 
با خبرنگاران س��خن مي گفت، به اظهارات استيون 
منوچين، وزير خزانه داري امريكا اشاره کرد و گفت: 
در چند روز گذش��ته وزير خزانه داري امريكا اعتراف 
بس��يار مهمي را انجام داد که اين اعتراف باعث شد 
که در مقدمه سخنگويي به نكاتي اشاره کنم. دولت 
متبوع او تحريم را جايگزين جنگ مي داند که اين يك 
اعتراف بزرگ و تاريخي است. اين نخستين بار است که 
مقامات امريكايي با اين وقاحت تحريم را همتراز جنگ 
به رسميت شناختند: » آنچه امريكايي ها نمي گويند 
اين است که جنگ از راه سلسله مقررات بين المللی، 
کشتار غيرنظاميان را محكوم کرده است، در حالي که 
امريكا تحريم را جايگزين جنگ کرده است چون تصور 
مي کند هيچ قانون جهاني براي حمايت از مردم عادي 

و قربانيان تحريم وجود ندارد. «
   امريكا تحريم را جايگزين جنگ كرده است

ربيعي اضافه کرد: امريكا با جايگزين کردن تحريم به 
جاي جنگ خود را از قوانين دست و پاگير بين المللی 
جنگ رها کرده اس��ت و مردم را از طريق تحت فشار 
گذاشتن منابع مالي، دارويي و غذايي هدف قرار داده 

است: »در واقع تحريم نه تنها جايگزين جنگ بلكه 
جايگزيني مدرن براي نسل کشی، تروريسم و نمونه اي 
از جنگ بي صدا است اما آنها نه تنها اشتباه مي کنند 
بلكه مردم امري��كا و جهان را هم فري��ب مي دهند. 
« س��خنگوي دولت تصريح کرد: »امري��كا با فريب 
افكار عمومي خود مي گويد به دنبال جنگ نيست اما 
مردم امريكا خواهند دانست. امروز اگر ما دلسوزانه به 
مردم مان مي گفتيم که هدف تحريم نه آنچه امريكا 
مدعي است و نه آنچنان که آنها تا به حال مي گفتند 
که حاکميت را هدف قرار داده اند، بلكه هدف تحريم 
زندگي، معيش��ت، س��لامت و آرامش و امنيت تك 
تك ايرانيان هدف قرار گرفته اس��ت ش��ايد زحمت 
تبيين بيش��تري را به دنبال داشت. به هر صورت اين 
يك اعتراف تاريخي بود. ما معتقد بوديم و هس��تيم 
که اين جنگ بي صداي امريكا از تغذيه کودك بلوچ 
تا س��فره کارگران، زندگي بازنشس��تگان و سلامتي 
بيماران صعب العلاج و زندگي همه ايرانيان را هدف 

قرار داده است. «
   قطع اينترنت مطرح نيست

ربيع��ي در مورد جلس��ات مه��م اين هفت��ه دولت، 
خاطرنش��ان کرد: »يكي از جلس��ات هفته گذشته، 
جلسه شوراي عالي فضاي مجازي بود که به طور مفصل 
در مورد اينترنت صحبت شد. همه اعضاي جلسه با 
اجماع کامل بر تداوم تقويت دسترسي آزاد به اينترنت 
تأکيد کردند. بنابراين برخ��لاف برخي ها که نگراني 
بيهوده تزريق کردند، به هيچ وجه نه تنها موضوع قطع 
اينترنت مطرح نيست بلكه گسترش دسترسي ايرانيان 

به اينترنت هم مورد تأکيد قرار گرفته است.« 
   استعفا در دولت مطرح نيست

بخش ديگري از س��خنان س��خنگوي دولت در اين 

نشست خبري، واکنش به پيشنهاد استعفاي روحاني 
از سوي فعالان سياسي اصلاح طلب بود. ربيعي درباره 
ادعاي عباس عبدي فع��ال اصلاح طلب درباره اينكه 
جهانگيري و برخ��ي وزراي دولت با ايده اس��تعفاي 
روحاني موافقند، تأکيد کرد: »اس��تعفا و کنار رفتن 
در دولت مطرح نيس��ت و طرفدار هم ن��دارد و آقاي 
جهانگيري، مع��اون اول رئيس جمه��ور هم چنين 
ايده اي ندارد. دولت ت��ا آخرين لحظه به تعهد خود با 

مردم پايبند است.« 
ربيعي کارنامه دول��ت را قابل قبول توصيف کرد و در 
همين زمينه افزود: »دولتي که طي شش سال خود 
کارنامه قابل قبولي از زندگي و معيشت مردم و به طور 
نسبي اشتغال متوسط ۵۰۰ هزار شغل و قدرت خريد 
مردم را داشته است. چرا برخي نمي خواهند اين عامل 
مهم را ببينند و آن را کتمان مي کنند؟ چرا نمي خواهند 
تحريم و عامل تحريم و فش��ار زي��ادي که تحريم ها 
وارد کرد و مقاومتي را ک��ه دولت انجام داد ببينند. « 
سخنگوي دولت خاطرنشان کرد: »دولت تا آخرين 
لحظه به تعهد خود به مردم پايبند است و همه تلاش 
خود را براي عبور از اين شرايط به کار خواهد بست.« 

   اقدامات تحريمي براي تحريك مردم ايران 
است

وي تحريم ه��اي جديد امريكا را ب��ا هدف تحريك و 
ش��وراندن مردم ايران توصيف کرد و گفت: »تحريم 
هواپيمايي و کش��تيراني ت��داوم بخش��ي از همين 
برنامه هاي همزمان است که با فشار اقتصادي به ايران 
به دنبال برهم زدن امنيت روان��ي و ذهنيت مردم در 
داخل کشور و تحريك کردن آنها هستند.« سخنگوي 
دولت خاطرنشان کرد: »راه ما راه گفت و گو و تبيين 
مواضع با مردم است که فكر مي کنم بيشتر بايد در اين 

مورد با مردم سخن مي گفتيم امريكا توان تداوم اين 
اقدام را ندارد و اين حداکثر فشار به ايران است.« 

ربيعي در مورد اظه��ارات پمپئو مبني بر اينكه ايران 
حملات راکتي به مراکز امريكا در عراق انجام داده اظهار 
داشت: »امريكا در اين زمينه هيچ مستندي ندارد، به 
لحاظ مداخلات امريكا شرايط مبهمي در عراق ايجاد 
شده که حمله به پايگاه امريكا هم در اين بين طبيعي 
است، کشورهاي منطقه فهميدند ايران هيچ هراسي 
براي مردم منطقه ندارد. در صورت اشتباه، امريكا پاسخ 

کوبنده خواهد گرفت.« 
   موضوع مذاكره با امريكا مطرح نيست

سخنگوي دولت  درپاسخ به سؤال ديگري درباره سفر 
رئيس جمهوري به ژاپن گفت: »ژاپن از کش��ورهاي 
دوست و شرکاي مهم اقتصادي ما است و مذاکرات 
رئيس جمهوري در توکيو دوجانبه و براي گسترش 
روابط اقتصادي متمرکز خواهد بود و ساير موضوعات 
مورد علاقه طرفين هم مورد بحث قرار خواهد گرفت.« 
وي گفت: »حضور رئيس جمهور در نشس��ت سران 
کشورهاي اسلامي به ميزباني مالزي مجال مناسبي 
است که گفت وگوهای دوجانبه زيادي در آنجا سامان 
داده شود. سفر آقاي رئيس جمهور به ژاپن ربطي به 
مس��ائلي مثل مذاکره با امريكا ندارد، منتها معمولاً 
دوس��تان ژاپني ما حامل پيام ها و ابتكارعمل هايي 
هستند که ما براي شنيدن آنها استقبال و با جديت 
هم بررسي مي کنيم منتها هيچ برنامه از پيش تعيين 
شده اي در اين زمينه وجود ندارد«. ربيعي با بيان اينكه 
وزراي اقتصادي و بانكي و بخش هاي تجاري در اين 
س��فر رئيس جمهوري را همراهي خواهند کرد، در 
عين حال گفت: »اينكه همراهان رئيس جمهوري در 
چه سطحي باشند اطلاع ندارم ولي حداقل از بانكي و 
اقتصادي و صنعت در اين سفر همراه رئيس جمهور 

خواهند بود.« 
 ربيعي در مورد درخواس��ت اس��تيضاح رحماني 
فضلي در مجلس نيز خاطرنشان کرد: »وزير کشور 
در اتفاقات ناگ��وار و دلخراش اخي��ر در مواجهه با 
وضعيتي بس��يار پيچيده و مبهم در ميدان حضور 
يافت و اگر نمايندگان با نگاه��ي فراتر به موضوع 
نگاه کنند و تجربه مديريت ميداني را نيز با تعامل 
بنگرند، ريش��ه ها و عوامل پش��ت اتفاقات اخير را 
هم مرور کنند، احتمالاً مي توانند با درك ش��رايط 
موجود تصميم دقيق تري بگيرند. انتخابات بزرگي 
در پيش داريم که يكي از مهم تري��ن رويدادهاي 
سياسي کشور هميشه به شمار مي رفته و معتقديم 
در ش��رايط فعلي اهميت اين انتخاب��ات بي بديل 
است.« س��خنگوي دولت اظهار داشت: »برگزاري 
هرچه باشكوه تر و با مشارکت بيشتر يك انتخابات 
س��الم آزاد همراه با امني��ت امروز ه��م در مقابل 
تحريم هاي امري��كا و هم براي عب��ور از زخم هاي 
داخلي آن قدر مهم هست که طرح مسائلي مانند 
اس��تيضاح وزير کش��ور آن هم در چنين شرايطي 
مي تواند مشكلاتي را در اجراي اين رويداد مهم به 

دنبال داشته باشد.« 

      ايرنا: وزير اطلاعات با بيان فعاليت هاي اين وزارتخانه براي تأمين امنيت، 
مبارزه با تروريسم و مقابله با ناامني گفت: مس��ئله مواد مخدر از ريشه هاي 

تروريسم است. 
      مهر: غلامرضا جلالي، رئيس س��ازمان پدافند غيرعامل کش��ور گفت: 
مهم ترين هدف غائله آبان نيز ايجاد يك هراس عمومي در کشور بود تا به مردم 

القا کنند هزينه مقاومت در برابر امريكا تا چه حد مي تواند سنگين باشد. 
      ايسنا: اسدالله بادامچيان، دبيرکل حزب مؤتلفه اسلامي گفت: اصلاح طلبان 
مورد حمايت امريكا در ايران در مس��ير بي ثباتي و بي دولت سازي حرکت 

مي کنند و بر طبل استعفاي دولت مي کوبند. 

ژه
وی

 اینصفحهنفرتتولیدمیکندوبس! 
پس از اينكه مشخص شد بيانيه 77 نفر را تاج زاده نوشته است، 
سراغ بررسی صفحه اينستاگرامی به نام khatamy رفتيم که 
معمولاً محتوای آن نس��بتی با خاتمی ندارد و مش��خص شد 
صفحه اينس��تاگرامی خاتمی »خاتمی مديا« می باشد. 6۰۰ 
پس��ت صفحه خاتمی بررسی شد و مشخص ش��د 3۵ درصد 
مطالب آن صرفاً عكس بی ربط از خاتمی است و بدون دليل و 
بدون متن بارگذاری تا مخاطب را به باور برساند که اين صفحه 
خاتمی است اما 14 درصد پس��ت های آن تصوير توئيت های 
تاج زاده است و يا در ذيل پست  ها تلگرام، توئيتر و اينستاگرام 
تاج زاده تبليغ شده اس��ت. بعد از محتوای تاج زاده، موسوی و 
کروبی محور اصلی اين پيج اينستاگرامی می باشد، به صورتی 
که 12 درصد درباره موسوی و 3 درصد درباره کروبی و 4 درصد 
بازتاب دهنده س��خنان علی مطهری است. اين صفحه توسط 
همين افراد نشان دار اداره می شود و قطعاً خاتمی از گردانندگان 
آن خبر دارد اما منع نمی کند. اين صفحه يكی از توليد کنندگان 
نفرت عليه انقلاب و سياست های کلی نظام و منطبق با مسير 

طراحان فتنه 1388 است. 

 تلاششكوريراد
برايردصلاحیتشدن!

علي شكوري راد، دبير کل حزب اتحاد ملت که به تازگي براي 
کانديداتوري نمايندگي مجلس ثبت نام کرده است، با حمله به 
شوراي نگهبان نشان داد که گمانه زنی ها در مورد اينكه او نه واقعاً 
براي نمايندگي مجلس، بلكه براي بالا بردن آمار ردصلاحيت 

شده ها ثبت نام کرده، درست است. شكوري راد در يك مصاحبه 
با سايت اصلاح طلب جماران، شوراي نگهبان را برانداز خوانده 
اس��ت: »اگر دنبال براندازها مي گرديد، آنهايي نيس��تند که 
آشكارا مي گويند ما براندازيم. براندازان اصلي کساني هستند 
که سنگ نظام را به س��ينه مي زنند، ولي با انديشه و عملكرد 
خود، با رأي مردم مخالفت مي کنند و به اين ترتيب اصل نظام 
را که جمهوريت يك پايه اصلي آن است به محاق مي برند. اصل 
نظام هم يكي رأی مردم و ديگري اسلام است. آنها اسلام را با 
انديشه هاي اشتباه خود از درون تهي و کاري کردند که اسلام 
ديگر مانند گذشته مورد اقبال نسل جوان امروز نيست. اسلامي 
که اين افراد تعريف مي کنند يا اس��لامي که شوراي نگهبان با 
نحوه عملكرد خودش تعريف مي کند، قابل پذيرش براي قاطبه 
نسل جوان نيس��ت. دوم اينكه رأی مردم را تخطئه مي کنند. 
اينها براندازند، اينهايي که اسلام را از درون تهي و رأی مردم را 
تخطئه مي کنند، براندازند. وگرنه منافقين و سلطنت طلبان که 

عددي نيستند!«
صحبت هاي شكوري راد حرف جديدي ندارد؛ سال هاست عليه 
شوراي نگهبان که نگهبان قانون اساسي کشور است، موضع 
گرفته و از اس��لاميت نظام عبور کرده اند، سال 88 هم مقابل 
رأي ملت ايستادند و از جمهوريت نظام گذشتند و حالا ادعاي 
رأی مردم دارند. اين حرف ها جديد نيست و جوابش بارها داده 
شده، نكته اما حمله تند او به شوراي نگهبان در زماني است که 
اين شورا مشغول بررسي تأييد صلاحيت هاست. يكي از شرايط 
کانديداتوري در انتخابات مجلس، ابراز وفاداري به قانون اساسي 
است. با اين وجود روشن است ش��كوري راد اصرار دارد که رد 
صلاحيت شود و اين يعني براي رد صلاحيت شدن و افزايش آمار 

ردصلاحيت شده های سرشناس پا به ميدان کانديداتوري نهاده 
است. البته که اين سخنان و رد صلاحيت احتمالي بعدي، به درد 
رزومه سازي هم مي خورد. هم تلاش مي کند به داخل حاکميت 
راه بيابند، هم براي خود با محتواي عليه حاکميت رزومه بسازند. 

جالب اينكه سايت جماران تريبون اين جماعت است. 

 عارفمجلسراحسابنميکند؟
ش��نبه 23 آذر، محمدرضا عارف در تحريريه خبرگزاري ايس��نا 
سخناني در مورد ضعف وزارت ارتباطات در موضوع قطع سراسري 
اينترنت بين المللی در ايران گفت. عارف گفته ب��ود: »اگر وزارت 
ارتباطات بهتر وظايف خود را انجام مي داد اين اتفاق رخ نمي داد. اگر 
وزارت ارتباطات امكاناتي را فراهم کرده بود ديگر نيازي نبود شوراي 
امنيت يك مرتبه ماشين چمن زني راه بيندازد. از آنجا که وزارت 
ارتباطات امكاناتي براي محدود کردن ارتباطات در زمان اعتراضات 
نداشت اينترنت را قطع کرد. « او حتي در مورد عدم اتصال اينترنت 
پس از رفع آش��وب ها هم اين وزارتخانه را مقصر دانست. سخن از 
درستي يا نادرستي س��خنان عارف مجال ديگري را مي طلبد. اما 
اين نكته جالب توجه است که عارف پر رأي ترين نماينده مجلس و 
رئيس يك فراکسيون مهم است. شغل او نمايندگي مجلس است و 
موظف به نظارت بر وزراي دولت. اما انتقاد از يك وزارت خانه، آن هم 
در موضوعي تا اين حد مهم را در تحريريه يك خبرگزاري مي گويد 
و از تريبون نمايندگي اش براي آن خرج نمي کند. در حالي که او 
مي تواند در قالب نطق و يا تذکر، در صحن علني مجلس س��خن 
مي گويد. حتي مي تواند وزير را به مجل��س بخواهد. اما چرا خود 
شأنيت نمايندگي را رعايت نمي کند؟ بعد هم معترض هستند که 

چرا ساير مسئولين به مجلس اعتنا ندارند!

رئيس سازمان بسيج: 
بيانيهگامدومسندبالادستيبسيجاست

بياني�ه گام دوم انق�اب در پي�ش راه م�ا ق�رار گرفت�ه 
اس�ت ك�ه س�ند بالادس�تي م�ا در دوره جدي�د خواه�د 
ب�ود، اي�ن س�ند رويكرده�اي جدي�د بس�يج را در قال�ب 
سياس�ت ها و اقدامات اساس�ي مش�خص و تضمي�ن مي كند. 
به گزارش خبرگزاري بس��يج، سردار غلامرضا س��ليماني، رئيس 
سازمان بسيج مستضعفين در چهارمين آيين جشنواره سراسري 
مالك اشتر بسيج با اشاره به لزوم بهره مندی از ظرفيت هاي بسيج 
در تحق��ق بيانيه گام دوم انق��لاب گفت: بس��يج همان طور که در 
فرمايش هاي رهبري بيان ش��د يك کارنامه درخشان چهل ساله 

به همراه دارد. 
در چهل سالگي بس��يج، بيانيه گام دوم انقلاب در پيش راه ما قرار 
گرفته است که سند بالادستي ما در دوره جديد خواهد بود، اين سند 
رويكردهاي جديد بس��يج را در قالب سياست ها و اقدامات اساسي 

مشخص و تضمين مي کند. 
رئيس سازمان بسيج مس��تضعفين عنوان کرد: با توجه به شرايط 
ايران در دنيا و منطقه بس��يج نقش خود را مناسب با نيازهاي نظام 
جمهوري اسلامي ايفا مي کند که اين برنامه ها در بازه پنج ساله از 
ابتداي سال 1399 بنيان نهاده خواهد شد. وي عنوان کرد: اولويت 
اول ما تغيير سبك مديريت به سمت مديريت جهادي و راهبري به 
شكل صيانت گونه است و بيشترين افرادي که مي توانند به ما کمك 

کنند الگوها و افراد برگزيده در بسيج هستند. 
سردار س��ليماني تصريح کرد: برنامه ريزی متمرکز از بالا به پايين 
به برنامه ريزی بومي تغيير ساختار مي دهد که اين روش به معناي 
تغيير آرمان هاي انقلاب اس��لامي نيس��ت در واقع اهداف ما ثابت 
هس��تند اما روش ها متغير خواهد بود، همچنين ش��يوه نظارت و 
کنترل فرآيندي و جزئی نگری به شيوه کنترل و نظارت پيامدسنجی 
تغيير ساختار مي دهد. وي با اشاره به تداوم ساير برنامه هاي سازمان 
بسيج مس��تضعفين در ذيل تحقق بيانيه گام دوم انقلاب اسلامي 
تصريح کرد: با حفظ همه برنامه ها، بس��يج متناس��ب با بيانيه گام 
دوم ش��يوه هاي جديدي را پي��ش خواهد گرفت ک��ه بازآفريني و 
ظرفيت س��ازی مجدد پايگاه هاي محلي بسيج با محوريت مساجد 
در اولويت برنامه ها قرار دارد. بر همين اساس بسيج بايد در محلات 
راهبرد و تاکتيك داشته باشد که با روش هاي متنوع و جذاب محقق 

خواهد شد. 
رئيس سازمان بس��يج مستضعفين با اش��اره به لزوم بهره مندی از 
ظرفيت خواهران در جاي جاي بدنه اين سازمان گفت: در رويكرد 
جديد تقويت بس��يج خواهران و ايجاد واحد بسيج خواهران در هر 

رده اي در دستور کار قرار خواهد گرفت. 
همچنين تأسيس و راه اندازی دانشگاه بسيج و ساير ضرورت هايي 
که بس��يج در صحنه نياز دارد از ديگر برنامه هاي جدي ما است که 
بحث هاي بس��يار متنوع و ضروري در اين سند راهبردي گنجانده 

شده که با تلاش شبانه روزی بسيجيان محقق شود. 

رئيس قوه قضائيه: 
تحريمداروتروريسماقتصادياست

رئي�س ق�وه قضائي�ه، جلوگي�ري امري�كا از ورود دارو ب�ه 
كش�ور را مص�داق ب�ارز تروريس�م اقتص�ادي و جناي�ت علي�ه 
بش�ريت دانس�ت و خواس�تار اق�دام واقع�ي جامع�ه جهان�ي 
در مقاب�ل اقدام�ات ضدبش�ري اي�الات متح�ده امري�كا ش�د. 
به گزارش اداره کل روابط عمومي قوه قضائيه، آيت الله سيدابراهيم رئيسي 
در جلسه ش��وراي عالي قوه قضائيه ضمن قدرداني از تلاش های رئيس 
و اعضاي کارگروه پيگيري مس��ائل قضايي و وضعيت بازداشت شدگان 
اغتشاش��ات آبان، بر ضرورت تداوم پيگيري ها تا حصول نتيجه نهايي و 
تعيين تكليف تمامي بازداشت ش��دگان اين حوادث در کوتاه ترين زمان 

ممكن تأکيد کرد. 
رئيس قوه قضائيه در ادامه با اش��اره ب��ه آلودگي هواي ته��ران و برخي 
کلانش��هرهاي ديگر طي روزهاي اخير، هوا و محيط زيس��ت سالم را از 
محوری ترين حقوق عامه دانست و با بيان اينكه حقوق عامه يك مسئله 
شعاري نيست، اظهار کرد: همه بخش ها بايد احياي حقوق عامه را نكته 
محوري مس��ئوليت خود بدانند و ما به عنوان دستگاه قضايي نيز طبق 
قانون اساسي و سياست هاي ابلاغي مقام معظم رهبري، موظف به صيانت 
و پاسداري از حقوق عامه هستيم. بر اين اساس، دادستان ها و بخش هاي 

نظارتي قوه قضائيه بايد موضوع حقوق عامه را با جديت دنبال کنند. 
آيت الله رئيس��ي ادامه داد: در خصوص آلودگي هوا، سخن از مچ گيری 
نيس��ت بلكه ضرورت پاس��خگويي دستگاه هاي مس��ئول مورد تأکيد 
اس��ت. هر کس در هر بخش مسئول اين موضوع اس��ت بايد پاسخگو 
باشد، دادستاني کل کشور و سازمان بازرس��ي نيز در بعد نظارتي بايد 
پيگيري کنند. اين بحث تنها در مورد هوا مطرح نيست بلكه مشكلات 
ديگر در حوزه محيط زيست نيز بايد مورد توجه باشد. به عنوان مثال، 
امروز وضعيت زيست محيطي منطقه کوت عبدالله در استان خوزستان 
از موضوعات بس��يار مهمي اس��ت که بايد مورد توجه و پيگيري باشد.  
رئيس قوه قضائيه همچنين با قدردان��ي از تلاش های صورت گرفته از 
سوي دس��تگاه هاي امدادي و دولت در رابطه با زلزله زدگان آذربايجان 
شرقي، بر ضرورت تداوم خدمات رس��انی به ويژه با توجه به سرماي اين 

منطقه، تأکيد کرد. 
   امريكا به حقوق ملت ها دست درازي مي كند

آيت الله رئيسي در بخش ديگري از سخنان خود با اشاره به شكست امريكا 
در برابر مقاومت ملت ايران در جريان حوادث اخير در کشور، به موضوع 
جلوگيري امريكا از ورود دارو به کشور پرداخت و خاطرنشان کرد: امريكا 
به دليل اينكه در همه عرصه ها ميدان را از دست داده و در قضاياي اخير 
نيز فتنه و توطئه اش نقش بر آب شده اس��ت، به اقدامات ديگري روي 

آورده که از جمله آنها جلوگيري از ورود دارو به کشور است. 
رئيس قوه قضائي��ه افزود: اين اق��دام با هيچ مبناي حقوقي و انس��اني 
سازگاري ندارد و مصداق بارز تروريسم اقتصادي و جنايت عليه بشريت 
است. جامعه جهاني بايد هوشيار باشد و بداند که امريكا هر جا برايش 
مقدور باشد، به حقوق ملت ها دست اندازی مي کند و بر اين اساس، يك 

اقدام واقعي در برابر گستاخي هاي ايالات متحده امريكا نياز است. 
    دستور ويژه براي بررسي وضعيت زندانيان

رئيس قوه قضائيه در بخش ديگري از اين جلس��ه، به موضوع زندان ها 
اش��اره کرد و با بيان اينكه من روي موضوع زن��دان و وضعيت زندانيان 
بسيار حساس��يت دارم، دس��تور داد که ظرف مدت 2۰ روز در سراسر 
کشور، وضعيت تمام کساني که به هر دليلي در بازداشت به سر مي برند 
بررسي شود تا افرادي که امكان آزادي آنان وجود دارد و بازداشت شان 
غيرضروري است، آزاد ش��وند.  براس��اس اين گزارش، اصغر جهانگير 
رئيس س��ازمان زندان ها نيز در اين جلس��ه با ارائه گزارشي از بررسي 
وضعيت زندانيان استان اصفهان در پي س��فر اخير رئيس قوه قضائيه 
به اين استان، از آزادي 44۵ زنداني در استان اصفهان و ادامه اقدامات 
براي آزادي برخي زندانيان ديگر خبر داد.  حجت الاس��لام دکتر هادي 
صادقي، معاون فرهنگي قوه قضائيه نيز در اين نشست اعلام کرد: آيين 
افتتاح همزمان طرح »هر مسجد، يك حقوقدان« در 4۰ مسجد استان 
البرز با حضور مقامات استاني برگزار شده است. حجت الاسلام بهرامي 
رئيس ديوان عدالت اداري نيز با اشاره به ابطال يك مصوبه در خصوص 
مؤسسات حقوقي گفت: از اين پس مؤسسات حقوقي براي فعاليت خود 
نياز به اخذ مجوز دارند و مؤسساتي هم که تا پيش از اين تاريخ تأسيس 

شده اند بايد ساماندهي شوند. 

عضو فراكسيون اميد: 
بايدعينكسياسينسبت
بهدستگاهقضارابرداريم

ما بايد عينك سياس�ي را روي چش�مان خود برداري�م و واقعيت را 
ببينيم؛ در بدنه قوه قضائيه اتفاقات خوبي در حال شكل گيري است. 
محمود صادقي در گفت وگو با خبرگزاري خانه مل��ت، به اقدامات اخير 
دستگاه قضا جهت برخورد س��ازنده با افراد گوناگون اشاره کرد و گفت: 
مسيري را که قوه قضائيه در پيش گرفته است، بسيار سازنده بوده، ضمن 
اينكه اصلاح ساختاري اين سيستم کار يك سال و  دو سال نيست، بلكه بايد 

در يك پروسه طولاني به روند اصلي خود بازگردد. 
وي در ادامه افزود: جهت گيري دستگاه قضا در حال حاضر سازنده است، 
اگرچه نقدهايي هنوز به رويه آنها وجود دارد، چرا که اخيراً صحبت هايي را 
رياست دستگاه قضا در رابطه با تفكيك جرايم سياسي از جرايم امنيتي در 
دانشگاه تهران داشتند و بايد گفت که در عمل فعلاً چنين اتفاقي نيفتاده 
اس��ت و بنده به عنوان يك ش��اهد اين اتفاق را در پرونده خود مشاهده 
نمي کنم، چرا که قاضي پرونده اصلًا قانون جرم سياس��ي را به رسميت 

نمي شناسد. 
نماينده مردم تهران، ري و شميرانات تصريح کرد: ما بايد عينك سياسي را 
روي چشمان خود برداريم و واقعيت را ببينيم؛ در بدنه قوه قضائيه اتفاقات 
خوبي در حال شكل گيري است، مثلاً همين رأی اخيري که قاضي در استان 
البرز صادر کردند، بسيار علامت خوبي بوده و اين نشان مي دهد که بدنه 
علمي در سيستم قضا در حال تقويت شدن است و البته اين رويكردهاي 

کلان قوه قضائيه هم به چنين قضات شجاعي دلگرمي مي دهد. 
عضو فراکسيون اميد مجلس با بيان اينكه روند فعلي دستگاه قضا با سال های 
پيش قابل قياس نيست، تأکيد کرد: در حال حاضر ما بايد برخورد دستگاه 
قضا با افرادي که در اتفاقات آبان ماه دست داشتند را با اتفاقات سال 96 
مقايسه  کنيم، قطعاً اينها با هم قابل قياس نيستند. وي در ادامه افزود: با 
پيگيري مستقيم رياست دستگاه قضا براي اولين بار تعدادي از محكومان 
امنيتي مشمول عفو ش��دند و در اين رابطه هم خيلي برخورد سازنده اي 
کردند که اميدوار هستيم اين روند تقويت بشود، ناگفته نماند که مشكلات 
در سيستم قضايي کم نيستند و رياست دستگاه قضا براي حل اين مسائل 

کار بسيار سختي را در پيش دارند. 
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